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Aan de orde is de begroting voor 2018. We mogen trots zijn op deze begroting. Ons college heeft ons 

een begroting gepresenteerd die goed aansluit op de Waterkoers en voorjaarsnota. Het is een 

afgewogen begroting voor wat betreft ambitie en prudent omgaan met overheidsmiddelen. Hoewel 

overheidsmiddelen… voor een belangrijk deel is het is geld dat door onze ingelanden wordt betaald, 

maar er is ook een aanzienlijk deel van het geld bestemd voor projecten uit andere -vooral rijks-

middelen komt. 

 

Het CDA is een middenpartij en wij zijn dan ook blij met afgewogen ambitie, die recht doen aan 

maatschappelijke ontwikkelingen zoals inzet op energie, tegengaan bodemdaling, terugwinnen 

grondstoffen en voor ons als partij van mensen belangrijk: medegebruik. We zijn dan ook blij met 

een toevoeging over “Genieten van water” in de begroting. Recreatief medegebruik moet naast 

duurzaamheid een vaste plek krijgen bij de voorbereiding en uitvoering van projecten. Na dit 

begrotingsjaar zijn er weer waterschapsverkiezingen. Het is dan ook des te belangrijk dat de burgers 

in positieve zin ervaren wat het waterschap voor hen doet. 

Bij deze ambitie hoort een hierop toegesneden organisatie. Er is ingezet op een sterke organisatie, 

met een degelijke digitale ondersteuning, basis op orde dus.  Dat dit geld kost is dan ook 

onvermijdelijk, maar hier staat ook tegenover dat we ook geld binnenkrijgen voor enkele grote 

projecten en dat we minder geld hoeven uit te geven aan dure tijdelijke krachten. Kortom het 

personeels- en ICT-beleid kan op onze instemming rekenen.  

 

Als gezegd vinden we de eerder vastgestelde ambities terug in de begroting: duurzaamheid, 

belangrijk voor ons als CDA, waar goed rentmeesterschap een van onze kernbegrippen is, samen 

doen, waarbij we ook kijken naar samen initiatieven ontwikkelen voor stedelijk water en ruimtelijke 

adaptatie en samen met de landbouw: Groen-blauwe diensten. Belangrijk hierbij is dat we goed 

monitoren wat de resultaten en effecten zijn zodat we indien nodig accenten kunnen verleggen 

en/of bijsturen. 

Vanuit een ander kernbegrip, solidariteit, hecht het CDA veel belang aan het behoud van de 

kwijtscheldingsregeling. Voor de mensen en gezinnen die dit aangaat is het doorgaans bittere 

noodzaak, zij moeten echt van een minimum rondkomen. In een bijlage is aangegeven om welke 

bedragen het gaat, we zijn blij dat er geen sprake is van een grote toename waarvoor enkele partijen 

vreesden. Wij verwachten en hopen dat er de komende jaren eerder een afname zal zijn met de 

groeiende economie. 

 

Een opmerking over de effectindicatoren: Wij juichen het toe dat er effectindicatoren aan onze 

doelen gekoppeld zijn. Hier is al een goede start mee gemaakt. Al lopende het komende 

begrotingsjaar zal daar ervaring mee opgedaan worden en zullen ze hopelijk nog wat smarter 

gemaakt worden. 

We missen nog een indicator voor cultuurhistorie, wel een onderdeel in de begroting, maar er is 

geen indicator om onze inzet te meten. Wellicht is dit te koppelen aan Genieten van water. 

Cultuurhistorie is immer een belangrijk belevingsaspect in ons “Waterland” 

 

 



Zijn we dan over alles tevreden en is er niets op de begroting aan te merken? Nee dat is zeker niet 

het geval.  

De te verwachten tariefsontwikkeling baart ons zorgen, met name de kosten voor waterbeheer. Het 

is nu gelukt om (totaal) onder de 4% te blijven, 3,71% om precies te zijn, maar de stappen om naar 

kostendekkendheid te komen zullen de komende jaren wellicht aanzienlijke effecten krijgen op de 

tarieven. Met name is dit het geval voor ongebouwd. Hier komen we te zijner tijd op terug bij de 

keuzes van de scenario’s. 

Een ander zorgpunt is de stijging van de kosten voor de verbonden partijen. De kosten gaan 

aanzienlijk omhoog van de meeste verbonden partijen en we hebben als bestuur hier betrekkelijk 

weinig invloed op. Wij vinden dat hierover nog een hartig woordje gesproken moet worden, waarbij 

er afgestemd wordt met de besturen van de andere verbonden waterschappen. Nu overkomt het 

ons, je moet dit aan de voorkant regelen vinden wij. Hierover is een notitie toegezegd door het DB. 

Ten slotte nog iets over ons weerstandsvermogen: met een weerstandsratio van 2,9 zitten we erg 

hoog. Op zich heel mooi, maar het geeft ook aan dat we wat ruim in ons financiële jasje zitten, dat 

zoals eerder gezegd door de burger betaald is. Een ratio van 2.0 is al heel netjes en 1,4 is al 

voldoende. Wij roepen het college op om naar een ratio van 2,0 toe te werken en de middelen die 

vrij komen goed in te zetten voor een duurzame toekomst van ons waterschap. We denken hierbij 

aan een inzet die er toe leidt dat de lasten voor de burger structureel lager worden of blijven. 

 

Zoals ik in het begin al aangaf zijn we ondanks enkele kanttekeningen trots op deze begroting waar 

we dan ook graag mee in zullen stemmen. 

 


